
Evaluatie Koninginnedag 2012 (collegebrief 15 augustus 2012) 

Schriftelijke inbreng  

Stadspartij 

De Stadspartij onderschrijft de aanbevelingen ten aanzien van de zorgwekkende conclusies over 

crowdmanagement en controll ondersteunen.  

Ook kunnen wij ons achter het voorstel wat de burgermeester doet voor meer spreiding scharen. 

Er bereiken ons nog regelmatig klachten over geluidsoverlast. Heeft het college hier cijfers van en 

kan het college aangeven of er een toename is van deze klachten romnd koninginnedag? 

ChristenUnie 

In mijn woordvoering over de evaluatie Koninginnedag heb ik gevraagd naar de bereikbaarheid van 

het C2000-netwerk. Dit naar aanleiding van de melding dat het telefoonnetwerk met 

bereikbaarheidsproblemen te kampen had gehad. Deze vraag is in het vervolg van het debat door 

dhr. Moes van de PvdA overigens herhaald. Graag zou ik deze vraag nog door de burgemeester 

beantwoord krijgen. 

PvdA 

In de woordvoering van de PvdA zaten geen punten die door andere partijen niet genoemd zijn.  

Partij voor de Dieren 

In eerdere jaren heeft de Partij voor de Dieren  aangegeven dat wat haar betreft, het evenement niet 

verder hoeft te groeien. De charme van Koninginnedag bestaat er toch vooral uit dat je kunt 

snuffelen in de spullen die je buren nog op zolder hadden. Als we dan nu lezen dat de operationele 

diensten hebben aangegeven dat de maximale bezoekersdichtheid voor de binnenstad is bereikt en 

dat zij bij nog meer bezoekers niet meer voor de veiligheid kunnen instaan, is het voor ons duidelijk 

dat we er niet naar moeten streven om nog meer mensen naar de stad te halen. 

Het gebruik van glas is op zo’n dag gevaarlijk, daarom wordt gebruik gemaakt van plastic. Dat 

begrijpen wij, maar plastic leidt natuurlijk niet alleen tot troep op straat, maar ook tot troep in de zee 

en van daaruit tot vergiftiging van zeedieren, vogels en onze eigen voedselketen. Daarom pleit de 

Partij voor de Dieren nu al voor het gebruik van plasticglazen met statiegeld. 

De coordinatie van de communicatie is tijdens de avonduren niet of nauwelijks mogelijk geweest 

omdat het mobiele telefoonnetwerk overbelast was. 

Communicatie via portofoons moet dit gaan oplossen. De Partij voor de Dieren vindt dit een 

belangrijk punt, dat bij de volgende Koninginnedag moet zijn opgelost.  

Overigens hebben wij daar nu al zin in. Afsluitend: Koninginnedag, een prachtig feest. 

--- 

  



Bespreking tijdens commissie F&V 5 september jl 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 

• Looft de tijdigheid van de evaluatie. Er is tijd om verbeterpunten mee te nemen. 

• Denkt aan spreiding van podia naar bijvoorbeeld CiBoGa om de grote drukte op te vangen en 

hoopt dat veiligheidsmaatregelen niet leiden tot onnodig snoeien in activiteiten. 

• Ziet in de evaluatie weinig terug over de nieuwe accountmanager. Hoe is het gegaan? 

• Is van mening dat eerder stoppen op de beide markten voor problemen had kunnen zorgen. 

• Pleit ervoor alleen na uitgebreide toelichting en afweging af te wijken van de eindtijden in de 

nota Feesten in balans II. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Bedankt voor de snelle evaluatie. 

• Onderschrijft dat maatregelen nodig zijn om te voorkomen dat het maximum aantal 

bezoekers wordt overschreden en wordt hier graag bij betrokken. 

• Is tegen verplaatsing naar het Stadspark vanwege het onderscheid met en het storen van de 

opbouw van het Bevrijdingsfestival. 

• Wil weten of C2000 stand heeft gehouden toen het mobiele netwerk overbelast raakte. 

Dhr. Seton (CDA): 

• Is blij met het geslaagde feest en de vele bezoekers. 

• Kan zich voorstellen dat het succes volgend jaar nog meer mensen aantrekt. Overweegt het 

college mensen tegen te gaan houden bij de rand van de binnenstad of is dat ook onveilig? 

• Vindt de proef met statiegeldglazen in de Ellebogenbuurt interessant, plastic geeft veel 

rommel. Overweegt het college een stadsbrede aanpak? 

• Staat ook achter het niet vervroegen van de eindtijden. 

• Vraagt of het te voorzien was dat het mobiele netwerk overbelast raakte. Waarom zijn 

portofoons niet standaard ingezet? 

Dhr. Benjamins (D66): 

• Vindt het ook een geslaagd feest. 

• Is ook niet voor verplaatsing naar het Stadspark. Dit stond in de krant en niet in het stuk. 

• Vraagt of er onvoldoende capaciteit was om plastic op te ruimen of dat mensen te lui waren 

naar een afvalton te lopen. 

• Ziet uitbreidingsmogelijkheden in het Ebbingekwartier als onderdeel van de binnenstad. 

Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Kan lastig beoordelen of de capaciteit van de binnenstad van 0,25 miljoen veel of weinig is in 

vergelijking met andere steden. 

• Pleit voor een balans tussen streng optreden en handhaven op vergunningen en de snelheid 

van de procedures van vergunningaanvraag. 

• Is benieuwd of de communicatie daadwerkelijk anders en beter is ervaren. 

• Is de zee van plastic bekers al een tijdje beu. Wanneer komt er een echt duurzame 

oplossing? 

• Sluit aan bij de vragen van het CDA over het mobiele netwerk. 

Dhr. Dijk (SP):  

• Is blij met de snelle evaluatie. 

• Kan zich voorstellen afspraken te maken met omliggende gemeenten, waar veel bezoekers 

vandaan komen, om daar ook grote acts te programmeren. 

• Wijst op Amsterdam, waar gekozen is voor een kleinschaliger aanpak met meer lokale 

horeca. 

Dhr. Jager (VVD): 

• Looft de snelle evaluatie. 

• Vraagt wanneer het maximum aantal bezoekers is bereikt. 

• Raadt aan Koninklijke Horeca Nederland in te zetten bij de structurele bedrijfsvoering. 



• Vindt dat elk evenement anders is en eigen kaders verdient, ook wat betreft glas. 

• Is niet voor verplaatsing naar het Stadspark vanwege de opbouw van het Bevrijdingsfestival. 

• Dringt aan op het handhaven op verkoop van glas door avondwinkels. 

• Pleit voor een evaluatie met Koninklijke Horeca Nederland om in november sterke kaders 

voor volgend jaar neer te zetten, voordat vergunningen aangevraagd worden. 

Dhr. Moes (PvdA): 

• Wil weten of C2000 onder alle omstandigheden naar behoren functioneert. 

Burgemeester Rehwinkel: 

• Kreeg vijf klachten over geluidsoverlast. Toezichthouders stelden vast dat de geluidsbelasting 

binnen de normen is gebleven in alle gevallen. 

• Antwoordt dat de accountmanager goed functioneert voor de organisatie en voor het komen 

tot een algemene kaderstelling. 

• Betrekt de raad graag bij afwegingen van crowd management. 

• Stelt dat er geen sprake is van verplaatsing naar het Stadspark, maar van een aanvraag voor 

een bepaald evenement op die dag. Het college buigt zich hierover en zal zijn afwegingen 

bekendmaken. 

• Gaat ervan uit dat rekening wordt gehouden met overbelasting van het mobiele netwerk en 

hamert op bereikbaarheid, ook van zichzelf in verband met de openbare orde. De portofoons 

zijn gebruikt. 

• Heeft geen signalen dat C2000 niet optimaal functioneerde, maar komt hier schriftelijk op 

terug. 

• Wijst erop dat de raad algemeen beleid heeft opgesteld voor het gebruik van glas en plastic. 

• Komt terug op uitzonderingen van glasgebruik, zoals Noorderzon. 

• Hoopt dat variatie in tijd en plaats van het programma voorkomt dat bezoekers 

tegengehouden moeten worden. Het feest moet voor zoveel mogelijk mensen zijn. 

• Antwoordt dat het maximum aantal op 29 april tussen 10.00-12.00 uur ‘s ochtends is bereikt. 

Dhr. Moes (PvdA): 

• Maakt er bezwaar tegen dat niet alle fracties het woord hebben kunnen voeren. 

Collegeleden horen elkaar te vervangen bij afwezigheid of vervroegd vertrek. 

De voorzitter: 

• Wijst erop dat bij vaststelling van de agenda de eindtijd bekend is gemaakt. 

• Prikt een datum om met een landelijke deskundige over de risicoanalyse rond crowd 

management te spreken. 


